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REVISTA PRESEI 

 

 

 UPDATE Proiectul legii bugetului a fost transmis Parlamentului. Votul final 

ar urma să fie dat marți, 2 martie 

Birourile permanente reunite ale Parlamentului au stabilit parcursul calendaristic 

pentru bugetul de stat și bugetul asigurărilor sociale. Până joi dimineață, grupurile 

parlamentare pot depune amendamente la proiectul trimis de Guvern, iar joi după-

amiază încep dezbaterile. Discuțiile vor dura până sâmbătă după-amiază. Votul 

final ar urma să fie dat marți, pe 2 martie. 

ACTUALIZARE 15.30 Programul de dezbatere şi adoptare a Proiectului 

Legii bugetului de stat şi a Proiectului Legii bugetului asigurărilor sociale de 

stat pe anul 2021: 

Marți, 23.02.2021, ora 15:00 - Distribuirea Proiectului Legii bugetului de stat şi a 

Proiectului Legii bugetului asigurărilor sociale de stat pe anul 2021 către 

parlamentari şi comisii 

Marți, 23.02.2021, orele 16:00 – Joi, 25.02.2021, orele 10:00 - Depunerea 

amendamentelor de către grupuri parlamentare, deputaţi şi senatori 

Joi, 25.02.2021, între orele 10.00 – 12.00 - Centralizarea şi gruparea 

amendamentelor la comisii pe ordonatori principali de credite, la comisii 

Joi, 25.02.2021, între orele 12.00 – 16.00 - Şedinţe comune ale comisiilor de 

specialitate ale Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru examinarea, avizarea şi 

depunerea avizelor la Comisiile pentru buget, finanţe şi bănci 

Joi, 25.02.2021, între orele 14.00 - 16.00 - Dezbateri generale în cadrul Comisiilor 

pentru buget, finanţe şi bănci 
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Joi, 25.02.2021 de la ora 16.00 – Sâmbătă, 27.02.2021 până la ora 14.00 - 

Dezbateri în cadrul Comisiilor pentru buget, finanţe şi bănci cu ordonatorii 

principali de credite şi elaborarea rapoartelor asupra Proiectului Legii bugetului de 

stat şi a Proiectului Legii bugetului asigurărilor sociale de stat pe anul 2021 

Luni, 1.03.2021 ora 10.00 - Depunerea rapoartelor Comisiilor pentru buget, finanţe 

şi bănci cu privire la Proiectul Legii bugetului de stat şi la Proiectul Legii bugetului 

asigurărilor sociale de stat pe anul 2021 

Luni, 1.03.2021 ora 14.00 - Şedinţa Birourilor permanente reunite ale Camerei 

Deputaţilor şi Senatului pentru stabilirea timpilor de dezbatere în plen 

Luni, 1.03.2021 ora 16.00 - până la încheiere - Şedinţa comună a Camerei 

Deputaţilor şi Senatului pentru dezbaterea şi adoptarea Proiectului Legii bugetului 

de stat şi a Proiectului Legii bugetului asigurărilor sociale de stat pe anul 2021 - 

dezbateri generale, dezbateri pe anexe 

Marți, 2.03.2021 - Vot final. 

ACTUALIZARE Telejurnal 12.00 Proiectul legii bugetului de stat pe anul 2021 

a fost transmis marţi dimineaţă Parlamentului spre dezbatere şi aprobare, potrivit 

unei informări a Guvernului. 

Sunt două strategii în legislativ. Cei din coaliția guvernamentală doresc un 

calendar accelerat pentru adoptarea bugetului până cel târziu luni, 1 martie. 

PSD vrea lungirea calendarului, în special în comisii, unde trebuie dezbătute miile 

de amendamente anunțate deja. 

La ora 15.00 are loc marți ședința birourile permanente reunite, unde coaliția 

guvernamentală vrea să impună un termen de 48 de ore, cel mult, pentru depunerea 

amendamentelor. 

Și Senatul se reunește astăzi în plen, în calitate de primă cameră parlamentară 

sesizată, pentru dezbaterea şi votarea proiectului de lege pentru aprobarea 

plafoanelor unor indicatori specificaţi în cadrul fiscal-bugetar pe anul 2021. 

Actul normativ precede dezbaterea proiectului bugetului de stat pe anul 2021. 

(Sursa: stiri.tver.ro) 
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 Guvernul urmează să aprobe o măsură de revizuire a regimului fiscal al 

cheltuielilor, pentru determinarea impozitului pe profit 

Guvernul urmează să aprobe, în şedinţa de miercuri, un proiect de ordonanţă de 

urgenţă pentru modificarea şi completarea Legii 227/2015 privind Codul fiscal şi a 

Legii contabilităţii 82/1991, prin care vizează introducerea unei măsuri de revizuire 

a regimului fiscal al cheltuielilor, pentru determinarea impozitului pe profit, scrie 

Agerpres. 

 

"Luând în considerare şi modalitatea de implementare a măsurilor privitoare la 

nededucerea cheltuielilor de către unele state membre, şi în acest context pentru 

menţinerea competitivităţii fiscale a contribuabililor români, se propune 

menţinerea nedeductibilităţii la calculul rezultatului fiscal a cheltuielilor 

înregistrate de contribuabilii plătitori de impozit pe profit care efectuează tranzacţii 

cu o persoană situată într-un stat care, la data înregistrării cheltuielilor, este inclus 

în anexa I din Lista UE a jurisdicţiilor necooperante în scopuri fiscale", se arată în 

nota de fundamentare a proiectului de act normativ. 

 

De asemenea, potrivit documentului, se propune completarea acestor prevederi cu 

precizări privind tranzacţiile care intră în sfera de aplicare, respectiv faptul că 

măsura se aplică "pentru tranzacţiile efectuate începând cu data de 1 ianuarie 2021 

şi numai în situaţia în care cheltuielile sunt efectuate ca urmare a unor tranzacţii 

care nu au un scop economic". 

 

"În acest context, potrivit punctului 4 al titlului I din HG 1/2016 pentru aprobarea 

Normelor metodologice de aplicare a Legii 227/2015 privind Codul fiscal, cu 

modificările şi completările ulterioare, prin tranzacţie fără scop economic se 

înţelege orice tranzacţie/activitate care nu este destinată să producă avantaje 

economice, beneficii, profituri şi care determină, în mod artificial ori conjunctural, 

o situaţie fiscală mai favorabilă", se precizează în nota de fundamentare. 

Cât priveşte reglementările contabile avute în vedere prin proiectul de OUG se 

propune, printre altele: "completarea prevederilor legii contabilităţii sub aspectul 

ariei de aplicabilitate a acesteia, prin menţionarea expresă a persoanelor juridice 

străine care desfăşoară activitate prin intermediul unui sediu permanent/mai multor 
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sedii permanente în România, precum şi a persoanelor juridice străine care au locul 

de exercitare a conducerii efective în România; reformularea prevederilor cu 

privire la entităţile pentru care reglementările contabile sunt emise de către BNR, 

în condiţiile în care există unele categorii de entităţi care nu sunt prevăzute expres 

de legea contabilităţii". 

 

Pe agenda şedinţei figurează şi un proiect de hotărâre pentru aprobarea 

indicatorilor tehnico-economici aferenţi obiectivului de investiţii "Varianta 

ocolitoare Giurgiu", judeţul Giurgiu. 

 

În aceeaşi reuniune urmează să fie aprobat şi un memorandum având ca temă 

încheierea unui Acord între Guvernul României şi Guvernul Republicii Islamice 

Iran, prin schimb de note verbale, privind modificarea Memorandumului de 

Înţelegere între Guvernul României şi Guvernul Republicii Islamice Iran cu privire 

la eliminarea obligativităţii vizei pentru titularii de paşapoarte diplomatice şi de 

serviciu, semnat la Bucureşti, la 9 noiembrie 2016. 

 

Nu în ultimul rând, se va lua act de Carta Albă a Apărării 2021, document care 

materializează viziunea Guvernului privind "asigurarea contribuţiei Forţelor 

Armate la îndeplinirea obiectivelor naţionale prioritare pentru asigurarea securităţii 

României, definite prin Strategia Naţională de Apărare a ţării 2020-2024". 

 

"Obiectivele politicii de apărare au fost fundamentate pe acordul politic naţional 

privind alocarea de către Guvern a 2% din Produsul Intern Brut pentru apărare, 

până în anul 2026, precum şi pe cei trei piloni de securitate externă: apartenenţa la 

NATO, UE şi parteneriatul strategic cu SUA. Documentul pune accentul pe noile 

concepte care au apărut sau au cunoscut evoluţii semnificative de la precedenta 

ediţie, cum ar fi: apărare şi descurajare, rezilienţă, cooperare interinstituţională, 

tehnologii emergente şi disruptive, digitalizare, etc. Totodată, înglobează şi lecţiile 

învăţate din recenta pandemie de COVID-19, în special în domeniul contribuţiei 

Forţelor Armate la sprijinirea autorităţilor civile, precum şi în gestionarea 

fenomenelor asociate, cum ar fi propaganda disruptivă sau ştirile false ", se mai 

spune în Cartea Albă a Apărării. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Politistii protesteaza din cauza inghetarii salariilor. Sindicalistii au plecat 

din Piata Victoriei si se indreapta spre Parlament 

Federatia Sindicatelor Nationale ale Politistilor si Personalul Contractual si 

Sindicatul National al Politistilor si Personalului Contractual protesteaza marti, 23 

februarie, in Piata Victoriei, din cauza inghetarii salariilor. Ei au plecat spre 

Parlament. 

 

Politistii au inceput protestut in Piata Victoriei, in intervalul 10.00-12.00 si 10.00-

13.00, pe trotuarul din fata muzeului Antipa, pe trotuarul de pe calea Victoriei nr. 

155 si nr. 224 si pe trotuarul de la intersectia Bd. Lascar Catargiu cu Bd. Iancu de 

Hunedoara. 

 

In aceeasi zi, Federatia Sanitas picheteaza Parlamentul Romaniei, solicitand 

senatorilor si deputatilor sa modifice proiectul de buget pentru anul 2021 astfel 

incat atat beneficiarii serviciilor de sanatate, cat si salariatii din sistem sa 

beneficieze de o "sanatate de calitate, la standarde europene". 

 

In urma cu o saptamana, sindicalistii din Politie au protestat in Piata Victoriei, 

solicitand, printre altele, "dezghetarea" salariilor si pensiilor. 

 

Sindicalistii au mai cerut actualizarea cu rata inflatiei a pensiilor politistilor/cadre 

militare in rezerva sau retragere, majorarea la 25% a sporului pentru risc si 

suprasolicitarea neuropsihica pentru toti beneficiarii acestui drept, actualizarea 

normei de hrana, conform indicilor preturilor de consum, acordarea unui supliment 

pentru risc medical (spor covid) politistilor din prima linie a prevenirii si 

combaterii pandemiei etc. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

 

https://ziare.com/social/stiri-sociale/sanitas-protesteaza-in-fata-parlamentului-1663773
https://ziare.com/stiri/politie/video-un-sindicat-din-politie-protesteaza-in-piata-victoriei-solicitarile-adresate-premierului-dezghetarea-salariilor-si-pensiilor-1662558
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 Angajaţii Complexului Energetic Hunedoara vor primi banii cu o zi mai 

devreme 

Angajaţii Complexului Energetic Hunedoara (CEH) îşi vor primi salariile restante 

pentru luna ianuarie în data de 24 februarie, cu o zi mai devreme faţă de termenul 

stabilit în protocolul semnat, luni, la Bucureşti, între ministrul Muncii, Raluca 

Turcan, şi delegaţia minerilor protestatari din Valea Jiului. 

 

"Angajaţii Complexului Energetic Hunedoara vor primi mâine, 24 februarie 2021, 

salariile restante pentru luna ianuarie (chenzina a 2-a). Guvernul României, prin 

Ministerul Muncii şi cel al Energiei, a asigurat suma necesară plăţilor pentru cei 

4.010 angajaţi ai CEH. Suma totală plătită în această tranşă este de aproximativ 9 

milioane lei", se arată într-un comunicat al Instituţiei Prefectului Hunedoara, remis 

marţi, AGERPRES. 

 

Potrivit Prefecturii, directorul AJOFM Hunedoara, Georgeta Tomuţă, a precizat că 

în ultimele zile angajaţii agenţiei au lucrat exclusiv pentru pregătirea ordinelor de 

plată, pe care le-au transmis marţi Trezoreriei Statului. 

 

Tot marţi, trezoreria a efectuat transferul către băncile comerciale unde au conturile 

deschise angajaţii companiei, iar miercuri, 24 februarie, banii vor intra pe cardurile 

de salarii ale fiecărui beneficiar. 

 

"Reamintim că în 17 februarie 2021, în urma întâlnirii cu minerii din Valea Jiului, 

prefectul judeţului Hunedoara, Călin Petru Marian, a semnat o convenţie cu liderii 

sindicali prin care se angaja, în calitate de reprezentant al Guvernului, că salariile 

restante, corespunzătoare lunii ianuarie, vor fi plătite până la data de 26 februarie 

2021", se precizează în comunicatul Prefecturii Hunedoara.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Naveta elevilor nu poate fi încă decontată. Ministrul Educației: Guvernul 

pregătește o OUG. Vor avea transport gratuit 

Guvernul pregătește o ordonanță de Urgență pentru ca toți elevii să beneficieze de 

transport gratuit. Naveta elevilor nu poate fi decontată deocamdată, deoarece face 

obiectul unei legi privind transportul nereglementat. OUG este rezolvarea acestei 

probleme, care poate face diferența între participarea sau neparticiparea la ore a 

unui elev, susține Ministrul Educației, Sorin Cîmpeanu. 

Cîmpeanu a declarat, marți, la Antena 3, că toți elevii beneficiază de gratuitatea 

integrală a transportului, însă cei care fac naveta sunt, deocamdată, puși în 

dificultate, iar pentru ei Guvernul pregătește o Ordonanță de Urgență. 

„Naveta face obiectul legii 226, care nu a putut fi pusă în aplicare pentru că se 

referă la transportul nereglementat și dacă este nereglementat este greu să îl 

introduci în cadrul legal (...), deci nu poate fi decontat. Avem în lucru în acest 

moment o OUG care să reglementeze naveta elevilor în regim de urgență pentru ca 

sumele care sunt deja prevăzute în bugetul Ministerului Educației”, a spus Sorin 

Cîmpeanu, potrivit Mediafax. 

În proiectul de buget, Ministerului Educației are cuprinsă suma de 100 de milioane 

de lei, bani ce pot fi utilizați de îndată ce bugetul va fi aprobat. 

„Ne dorim clarificarea acestei chestiuni pentru a nu se întârzia decontarea efectivă 

a navetei elevilor, pentru că este un element extrem de important. Pentru foarte 

mulți dintre ei această posibilitate de decontare face diferența între a putea merge 

la școală și a nu putea merge la școală. Sumele există în buget, gratuitatea este 

totală. Este vorba de o procedură care să coreleze cu legea această posibilitate de 

decont. Noi avem în atenție cu maximă urgență pentru a putea deconta de îndată ce 

legea bugetului va fi aprobată”, a mai spus Cîmpeanu. 

Elevii vor avea gratuitate integrală a transportului, studenții reducere 50% 

Dacă elevii vor primi gratuitate la transport, studenții vor doar reducere. Premierul 

Florin Cîțu a anunțat recent că studenții vor avea doar 50% reducere la transportul 

cu trenul, dând exemple din alte țări europene, care nu acordă gratuitate.  

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/dan-barna-elevii-vor-beneficia-in-continuare-de-transport-gratuit-1450089
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/citu-gratuitatea-pentru-transportul-studentilor-se-modifica-si-se-revine-la-50-in-multe-tari-dezvoltate-nu-calatoresc-gratuit-1449498
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Cîțu a venit și cu mai multe exemple în acest sens și a enumerat câteva țări din 

Europa și reducerile la transport pe care le oferă. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Se încing spiritele în CSM - Reprezentanţii societăţii civile îi acuză pe 

judecători de abuz. Preşedintele CSM răspunde: 'O spune însăși Constituția 

României' 

Cu mai puţin de doi ani înainte de finalul mandatului, între actualii membri ai 

Consiliului Superior al Magistraturii există fracturi iremediabile. Nu doar între o 

parte a judecătorilor şi a o parte a procurorilor, ci şi între magistraţi şi 

reprezentanţii societăţii civile. Marţi, 24 februarie, cei doi reprezentanţi ai societăţii 

civile în CSM au transmis un comunicat în care denunţau un posibil abuz din 

partea judecătorilor. Preşedintele CSM, judecătorul Bogdan Mateescu, respinge 

acuzaţiile printr-o declaraţie pentru STIRIPESURSE.RO. 

Victor Alistar şi Romeu Chelariu, reprezentanţii societăţii civile în CSM, susţin că 

le-a fost cenzurată participarea la dezbaterile privind punctele inscrise pe ordinea 

de zi ale Comisiei 1 legislaţie şi cooperare instituţională. Pe ordinea de zi se aflau 

iniţiative precum posibilitatea folosirii semnăturii electronice extinse de către 

judecători la semnarea hotărârilor judecătoreşti, necesitatea iniţierii unor acte 

normative în domeniul justiţiei, un punct de vedere cu privire la diminuarea 

onorariilor avocaţilor de către instanţele judecătoreşti. Toate acestea sunt de interes 

pentru justitiţiabili, deci pentru societatea civilă, afirmă cei doi. 

"Mentionăm că acest fapt s-a petrecut în condiţiile în care vineri ne-a fost 

comunicată Hotărârea Secţiei pentru judecători nr. 217/2021 care a stabilit 

componenţa pe baza opţiunilor judecătorilor şi desemnarea coorconatorului în 

persoana doamnei judecător Andrea-Annamaria Chiş şi în care faţă de situaţia 

anterioară s-a mai prevăzut că putem participa pe baza interesului nostru. 

Mertionăm că în conformitate cu hotărârea 217/2021 am exprimat interesul de a 

participa la şedinţele Comisiilor pregătitoare, astfel incat să participăm la toate 

comisiile pe tematicile privind Comisia 1 şi 2, punând astfel în aplicare elementul 

suplimentar adăugat la condiţille statuate de art. 531 din Legea 317/2004 privind 

Consiliul Superior al Magistraturii.  
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În concret ni s-a refuzat participarea la şedinţă în contra prevederilor legale, ale 

regulamentului şi chiar ale hotărarii 217/2021 (despre care mai mulţi membri au 

spus că ea nu a avut ca obiect cenzurarea participării şi nu a făcut obiectul 

buletinului de vot o asemenea condiţionare de natură a schimba realitatea juridică 

şi practica instituţională din anii anteriori unde am făcut parte din comisii fără 

restricţie). 

Argumentul că nici la Comisiile pregătitoare pentru Secţia de procurori nu suntem 

invitaţi este revoltător atăta vreme cât o practică neconformă în acest sens nu 

poate să fie un argument pentru judecători de a nesocoti atât litera cât şi spiritul 

legii. Pe de altă parte, instanţele judecătoreşti sunt singurele competente să 

soluţioneze litigiile în toate materiile, inclusiv cea penală. În lumina art. 126 (1) 

din Constituţie „Justiţia se realizează prin Înalta Curte de Casaţie si Justiţie şi 

prin celelalte instanţe judecătoreşti stabilite de lege." Rolul celor doi membri aleşi 

ai CSM reprezentanţi ai societăţii (indiferent cine sunt aceştia, şi care vor fi cei 

aleşi anul viitor pentru un alt mandat de 6 ani) este acela de a asigura input 

pentru deciziile de administrare a justiţiei, de a avea rol de factor de transparenta 

şi pentru a fi observatori ai faptului că nu se iau decizii arbitrare şi cu opacitate", 

se arată în comunicatul semnat de cei doi reprezentanţi ai societăţii civile în CSM. 

Pentru participarea acestora la lucrările comisiei s-au exprimat doar judecătoarele 

Evelina Oprina şi Gabriela Baltag. 

Reacţia preşedintelui CSM 

Preşedintele CSM, Bogdan Mateescu, afirmă că la mijloc nu este niciun fel de 

blocare, iar reacția celor doi reprezentanţi ai societăţii civile este total lipsită de 

temei. 

"Domniile lor se plâng că nu fac parte din comisiile de lucru corespunzătoare 

Secției de judecători. În Consiliu există două categorii de comisii cu rol 

pregătitor: pentru Secții (de judecători, respectiv procurori) și pentru Plen. 

Reamintesc că membrii CSM din partea societății civile pot participa doar la 

lucrările în plen, atribuțiile lor fiind limitate exclusiv la nivelul Plenului CSM. Nu 

o spun eu, o spune însăși Constituția României în cuprinsul art. 133 alin. 2, litera 

b. Inclusiv Curtea Constituțională o spune explicit, de exemplu, în Decizia nr. 

431/2019.  
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Domniile lor nu au, așadar, dreptul constituțional să participe și să voteze în 

Secția pentru judecători ori în Secția pentru procurori din cadrul Consiliului, 

astfel încât nu pot participa ca membri nici în comisiile pregătitoare pentru 

ședințele acestor Secții. Nu pot pregăti ceva cu privire la care nu au atribuția de a 

decide", afirmă judecătorul. 

Bogdan Mateescu afirmă că reprezentanţii societăţii civile, având drept de vot și 

drept de participare exclusiv pentru plen, participă nestingheriți, fiind membri cu 

drepturi depline, în comisiile pregătitoare pentru Plenul CSM. 

"Reacția celor doi mi se pare cel puțîn curioasă, întrucât în cei peste 4 ani de 

activitate nu au participat niciodată la comisiile de lucru corespunzătoare Secției 

pentru procurori, deși, probabil, și acolo s-au discutat lucruri de interes pentru 

societatea civilă. Niciodată nu au avut reacții prin care să califice drept blocaje 

sau alte fantasmagorii de acest gen neparticiparea lor la comisiile colegilor 

procurori, simetrice celor de judecători, față de care reacționează, însă, astăzi, 

într-un mod cu totul și cu totul lipsit de temei regulamentar, legal și 

constituțional", mai explică preşedintele CSM. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 La sesizarea lui Klaus Iohannis, CCR a decis NECONSTITUȚIONALĂ o 

prevedere legală care îi vizează pe avocați 

Excluderea de la acordarea beneficiului reducerii cu 15 ani a vârstei de pensionare 

a avocaţilor care au dobândit un handicap grav ulterior intrării în acest sistem 

constituie o discriminare faţă de asiguraţii cu handicap preexistent, precizează 

Curtea Constituţională în motivarea deciziei de admitere a sesizării asupra Legii 

privind sistemul de pensii şi alte drepturi de asigurări sociale ale avocaţilor. 

Pe 26 ianuarie, judecătorii constituţionali au admis obiecţia formulată de 

preşedintele Klaus Iohannis şi au constatat că sintagma "preexistent calităţii de 

asigurat" cuprinsă în articolul unic al Legii pentru completarea Legii 72/2016 

privind sistemul de pensii şi alte drepturi de asigurări sociale ale avocaţilor este 

neconstituţională. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/klaus-iohannis_15.html
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Curtea a reţinut în motivarea deciziei că, întrucât reducerea vârstei de pensionare 

cu 15 ani reprezintă un beneficiu evident, persoanele cărora nu li se acordă acest 

beneficiu sunt tratate în mod diferenţiat faţă de persoanele cărora li se acordă acest 

beneficiu. 

"Dar, potrivit jurisprudenţei constante a Curţii Constituţionale şi a Curţii Europene 

a Drepturilor Omului anterior evocate, nu orice tratament juridic diferenţiat este şi 

discriminatoriu, adică contrar art.16 alin.(1) din Constituţie şi art.14 din Convenţie, 

ci doar tratamentul juridic diferenţiat aplicat unor categorii de persoane care, în 

mod obiectiv, se află în situaţii analoage. Altfel spus, tratamentul este 

discriminatoriu doar dacă criteriul de care a ţinut seama legiuitorul când a tratat în 

mod diferenţiat două categorii de persoane este arbitrar şi nu ţine seama de situaţia 

obiectiv asemănătoare în care se află categoriile respective de persoane", se 

menţionează în document. 

Criteriul avut în vedere de către legiuitor la instituirea tratamentului diferenţiat prin 

legea criticată, arată Curtea, este data dobândirii handicapului de către asiguraţi din 

sistemul de pensii al avocaţilor: anterior sau ulterior momentului dobândirii 

calităţii de asigurat în acest sistem de pensii. În concret, legiuitorul a apreciat că 

doar dacă handicapul este anterior asigurării în sistemul Legii 72/2016, nu şi 

ulterior acestui moment, se poate beneficia de reducerea cu 15 ani a vârstei de 

pensionare. 

Curtea arată că acest criteriu nu este rezonabil, deoarece momentul dobândirii 

handicapului grav, prin raportare la cel al asigurării în sistemul Legii nr.72/2016, 

nu schimbă cu nimic situaţia obiectivă în care se află toţii asiguraţii cu handicap 

grav din acest sistem. 

Astfel, spun judecătorii, dacă soluţia legislativă criticată s-ar menţine, ar fi posibil, 

în fapt, ca dintre doi asiguraţi care au dobândit acelaşi handicap grav, să 

beneficieze de reducerea cu 15 ani a vârstei de pensionare în condiţiile legii 

criticate doar acela dintre ei al cărui handicap grav este preexistent asigurării în 

sistemul Legii 72/2016. 

"Această diferenţă dintre cei 2 asiguraţi, deşi reală, nu este, totuşi, relevantă, dacă 

se ţine seama de scopul urmărit de legiuitor prin acordarea beneficiului reducerii 

vârstei de pensionare.  
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Acest scop constă în compensarea, parţială sau totală, a dezavantajelor personale şi 

sociale generate de dobândirea handicapului grav. Or, asiguratul care dobândeşte 

handicapul grav ulterior intrării în sistemul Legii 72/2016 nu se află într-o situaţie 

mai bună decât asiguratul cu handicap grav preexistent la momentul asigurării 

pentru a se putea, eventual, susţine refuzul acordării beneficiului. Prin urmare, dacă 

legiuitorul doreşte să îi protejeze, prin reducerea cu 15 ani a vârstei de pensionare, 

pe asiguraţii cu handicap grav preexistent la momentul asigurării de efectele 

inerente acestei condiţii dezavantajoase, atunci el trebuie să îi protejeze, în egală 

măsură, şi pe asiguraţii care au dobândit handicapul grav ulterior momentului 

asigurării", instanţa constituţională. 

Curtea constată că excluderea de la acordarea beneficiului reducerii cu 15 ani a 

vârstei de pensionare asiguraţilor sistemului de asigurări sociale ale avocaţilor care 

au dobândit un handicap grav ulterior intrării în acest sistem "constituie o 

discriminare", interzisă de art.16 alin.(1) din Constituţie, faţă de asiguraţii cu 

handicap preexistent la momentul intrării în sistemul de asigurări al avocaţilor. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Numirea nelegală a Comitetelor directoare din TVR a fost atacată 

 în instanță! 

 

Acțiunea a fost depusă de doi membri ai Consiliului de Administrație. MediaSind 

va fi intervenient în favoarea respectării legalității în instituție.  

Mandatele membrilor Comitetelor Directoare numiți de președintele-director 

general al Societății Române de Televiziune, Doina Gradea, la sfârșitul anului 

trecut, prin încălcarea prevederilor Legii nr.41/1994 (amănunte aici - Șefa 

Televiziunii Române blochează activitatea studiourilor teritoriale prin numirea 

nelegală a comitetelor directoare!), sunt pe cale să fie anulate în instanța de 

judecată! Ieri, 22 februarie 2021, doi membri ai Consiliului de Administrație, 

Karen Sebesi și Sorin Ilieșiu, au depus acțiunea de anulare a deciziilor șefei TVR 

în cazul numirii membrilor comitetelor directoare din SRTV, semnalând faptul că 

șefa TVR s-a substituit Consiliului de Administrație și a numit personal 

conducerile membrilor Comitetelor studiourilor teritoriale. 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/sefateleviziuniiromaneblocheazaactivitateastudiourilorteritorialeprinnumireailegalaacomitetelordirectoare
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/sefateleviziuniiromaneblocheazaactivitateastudiourilorteritorialeprinnumireailegalaacomitetelordirectoare
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/sefateleviziuniiromaneblocheazaactivitateastudiourilorteritorialeprinnumireailegalaacomitetelordirectoare
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MediaSind TVR  va fi intervenient în favoarea respectării legalității în TVR. La 

sfârșitul anului trecut, MediaSind TVR împreună cu mai mulți membri ai CA au 

 protestat împotriva modului abuziv în care a fost schimbată conducerea studioului 

teritorial TVR Cluj de către președintele-director general al Societății Române de 

de Televiziune Doina Gradea. Aceasta, fără a solicita Hotărârea CA privind 

numirea conducerii, substituindu-se unui întreg Consiliu de Administrație, a decis 

schimbarea Comitetului Director de la TVR Cluj. Prin propria decizie, aceasta și-a 

numit apropiații în funcțiile de conducere ale studioului teritorial. De asemenea, în 

Ajunul Crăciunului, Doina Gradea a semnat abuziv și deciziile de numire a 

celorlalți membri ai Comitetelor Directoare de la TVR Iași, TVR Timișoara, TVR 

Craiova și TVR Tg. Mureș, fără a avea aprobarea Consiliului de Administrație!  

MediaSind TVR împreună cu membri ai CA au atras atenția că șefa TVR a încălcat 

prevederile art. 35 din Legea nr.41/1994 de organizare și funcționare a SRR și 

SRTV potrivit cărora aceste numiri se pot face doar de către Consiliul de 

Administrație: “Art. 35. - (1) Conducerea studiourilor teritoriale și a celorlalte 

unități funcționale autonome este asigurată de comitete directoare proprii, numite 

de consiliul de administrație al societății respective, în limitele competențelor care 

le-au fost delegate”  dar și prevederile art. 297 Cod penal:(1) Fapta funcționarului 

public care, în exercitarea atribuțiilor de serviciu, nu îndeplinește un act sau îl 

îndeplinește în mod defectuos și prin aceasta cauzează o pagubă ori o vătămare a 

drepturilor sau intereselor legitime ale unei persoane fizice sau ale unei persoane 

juridice se pedepsește cu închisoarea de la 2 la 7 ani și interzicerea exercitării 

dreptului de a ocupa o funcție publică. 

Având în vedere faptul că în scurt timp instanța se va pronunța și asupra 

suspendării deciziilor de numire până la judecarea propriu-zisă a procesului, 

MediaSind TVR solicită și celorlalți membri ai CA să se alăture acestui demers și 

să ceară în ședința din 25 februarie a.c. respectarea art.35 din Legea  SRTV și 

SRR. Totodată, MediaSind TVR face un apel către membrii Comitetelor 

Directoare numiți abuziv în funcție să se abțină de la semnarea unor acte care 

ulterior pot fi lovite de nulitate și, astfel, să producă prejudicii salariaților  dar și 

instituției! 

(Sursa: Departament Comunicare MediaSind TVR )                           

 

https://lege5.ro/Gratuit/he2tany/art-35-organizare-si-functionare-lege-41-1994?dp=he3donzxguza


CNSLR Fratia |  Revista Presei 24 februarie 2021 14 

 

 Kelemen Hunor: Amânarea intrării în Spaţiul Schengen, o pierdere uriaşă 

din punct de vedere economic 

Vicepremierul Kelemen Hunor a declarat, marţi, că nu există argumente pentru ca 

România să se mai afle în afara Spaţiului Schengen, atâta timp cât îndeplineşte 

toate criteriile tehnice. 

 

Vicepremierul a afirmat, într-o emisiune la Realitatea Plus, că în acest an trebuie 

închis Mecanismul de Cooperare şi Verificare (MCV), după care România trebuie 

să intre în Spaţiul Schengen. 

 

"Noi în acest an trebuie să scăpăm, trebuie să închidem MCV-ul şi pentru acest 

lucru, bineînţeles, Guvernul va face toate demersurile şi va iniţia tot ce este de 

făcut în domeniul justiţiei în primul rând, dar nu numai, pentru a închide MCV-ul.  

Şi ar trebui să intrăm, tot în 2021-2022, treptat, în Spaţiul Schengen, fiindcă nu se 

poate accepta (...) să îndeplinim toate criteriile tehnice şi permanent să fim amânaţi 

cu intrarea în Spaţiul Schengen. Din punct de vedere economic e o pierdere uriaşă 

şi din punct de vedere hai să-i spunem, aşa, moral, este o situaţie care nu poate fi 

susţinută. Ai îndeplinit criteriile? Atunci trebuie să faci pasul următor", a precizat 

Kelemen Hunor. 

 

Potrivit acestuia, intrarea se poate face etapizat, mai întâi pentru accesul pe calea 

aerului, iar mai apoi pentru cel terestru, dar important este ca ţara noastră să intre 

în Spaţiul Schengen, fiindcă nu există argumente să fie în afara acestei zone. 

 

"Sigur, frontiera externă a UE va fi frontiera României, în foarte mare parte (...), 

dar nu contează. Noi trebuie să apărăm graniţa externă şi să fim în Schengen. Este 

pentru guvernul PNL-USR-UDMR un deziderat important", a spus Kelemen 

Hunor.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Analiză CFA. Încrederea în economie a crescut pentru a treia lună 

consecutiv. Analiștii anticipează o creștere economică de 3,6% în 2021, un 

deficit bugetar de 7,4% din PIB și un curs mediu de 4,9742 lei pentru un euro 

 

În viziunea analiștilor, consultați de CFA în luna decembrie 2020, deficitul 

bugetului de stat anticipat, pentru anul 2021, este de 7,4%.  

Rata inflației, pentru orizontul de 12 luni, respectiv februarie 2021 – februarie 

2022, este estimată la 2,58%. 

Aceștia se așteaptă că datoria publică va urca, în următoarele 12 luni, la 51% din 

PIB. De asemenea, consideră că România poate să adopte moneda euro abia în 

anul 2029. 

De altfel, Adrian Codirlașu, vicepreședinte CFR România, a mai arătat că ”este a 

treia lună consecutivă de creștere substanțială a încrederii în economie”. 

Principalele concluzii ale sondajului: 

 Indicatorul de Încredere Macroeconomică al Asociației CFA România a 

crescut față de luna anterioară cu 5,3 puncte până la valoarea de 55,7 puncte 

(față de aceeași lună a anului anterior, Indicatorul a scăzut cu 8,0 puncte), 

evoluția datorându-se ambelor componente ale acestuia. 

 În ceea ce privește cursul de schimb EUR/RON, peste 88% dintre 

participanții la sondaj anticipează o depreciere a leului în următoarele 12 

luni (comparativ cu valoarea actuală).  
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Astfel valoarea medie a anticipațiilor pentru orizontul de 6 luni este de 

4,9208, în timp ce pentru orizontul de 12 luni valoarea medie a cursului 

anticipat este 4,9742 lei pentru un euro. 

 63% din participanții la sondaj consideră prețul proprietăților 

imobiliare din marile orașe ca fiind supraevaluat. 

 63% dintre participanți considerând că rata inflației va crește în următoarele 

12 luni. 

 Durata impactului economic al coronavirusului: cea mai mare parte a 

respondenților (peste 51%) anticipează că acesta se va resimți până în 

trimestrul II al anului 2022; 

 Deficitul bugetului de stat anticipat pentru anul 2021: valoarea medie a 

anticipațiilor este 7,4%; 

 Evoluția, în termeni reali a PIB în anul 2021: valoarea medie a anticipațiilor 

este +3,6%; 

 Datoria publică ca procent în PIB va ajunge, într-un orizont de 12 luni, la 

51%; 

 Anticipațiile respondenților sunt de adoptare a euro de către România în anul 

2029. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Adrian Oros, ministrul agriculturii: „Numărul fermelor va scădea, dar ele 

vor fi mult mai consolidate” (Exclusiv RFI) 

Bugetul pe anul 2021, proiectele incluse în Planul Național Strategic și în Planul 

Național de Redresare și Reziliență, precum sistemul de irigații sau strategia de 

gestionare a apei, crearea unei rețele de depozite, centre logistice, și creșterea 

nivelului de procesare sunt temele despre care a vorbit Adrian Oros, ministrul 

agriculturii, în cadrul dezbaterii organizată de RFI, „Agricultura românească 

într-o Europă mai verde”.  

https://www.rfi.ro/eveniment-130560-dezbatere-rfi-romania-agricultura-romaneasca-intr-o-europa-mai-verde
https://www.rfi.ro/eveniment-130560-dezbatere-rfi-romania-agricultura-romaneasca-intr-o-europa-mai-verde
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De asemenea, Oros a inclus printre prioritățile ministerului programe pentru 

instalarea tinerilor în spațiul rural și dezvoltarea învățământului agricol. 

RFI: Domnule ministru Oros, care este stadiul elaborării Planului Național 

Strategic și care sunt prioritățile ministerului în această perioadă. Menționez că 

suntem în această dezbatere împreună cu mai mulți fermieri, reprezentanți ai 

Clubului Fermierilor Români, dar și cu o serie de specialiști în agricultură. 

Adrian Oros: Cei mai mulți dintre cei care participă la această conferință știu că în 

cursul anului trecut, trecând peste neajunsurile provocate de pandemie și de seceta 

extremă care s-a instalat în unele zone ale țării și care a cauzat pierderi însemnate 

fermierilor, principala preocupare a fost aceea de a elabora Planul Național 

Strategic. 

Spre sfârșitul anului trecut, a venit și acea oportunitate care ne permite să prindem 

în Programul Național de Reziliență și Relansare unele dintre proiectele noastre. 

Am avut runde de întâlniri cu tot ceea ce înseamnă mediul asociativ și am analizat, 

împreună, rezultatele analizei Swot și ale analizei nevoilor, pe care le-am 

comunicat Bruxelles-ului. 

Așteptăm observații la cea de-a doua variantă a analizei nevoilor. Pe aceasta sau în 

funcție de ea, va trebui să creionăm principalele linii de finanțare în perioada 2021 

– 2027. Planul Național Strategic va trebui să îl avem finalizat până la sfârșitul 

lunii noiembrie și să îl trimitem Comisiei Europene, astfel încât, în anul 2022, să 

putem pregăti lucrurile pentru ca, din 2023, de când începe efectiv Programul 

Național Strategic, banii să fie absorbiți. 

Trebuie să se știe că discutăm de o sumă de 21,5 miliarde de euro, din care plăți 

directe, pentru suprafețe sau pentru număr de animale, sunt 13,6 miliarde de euro. 

Pentru măsurile de piață sunt alocate 363,5 milioane de euro pentru intervenții 

sectoriale și 6,9 miliarde de euro sunt destinate pentru dezvoltare rurală. 

La toate acestea se adaugă programul „Next Generation”, în valoare de 700 de 

milioane de euro. Până la finele lunii februarie, va trebui să definitivăm programul 

pentru perioada de tranziție de doi ani, 2021 - 2022. Sunt alocate 6 miliarde de 

euro din cele 21,5 miliarde de euro. 
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Îmbătrânirea fermierilor, o problemă generală în Europa 

Normal că și în această perioadă de tranziție vom prinde acele măsuri care au fost 

și până acum și care se vor regăsi și în viitorul Plan Național Strategic, măsuri care 

reies din analiza nevoilor. Avem un deficit al balanței comerciale foarte mare, de 

1,3 miliarde de euro, în anul 2019. Aceasta înseamnă că va trebui să finanțăm mai 

consistent facilitățile de depozitare și procesare. 

Avem și noi aceeași problemă pe care o are toată Europa, în ceea ce privește 

îmbătrânirea fermierilor și a celor care activează în agricultură și abandonul zonei 

rurale. Va trebui să finanțăm toate programele de instalare a tinerilor fermieri și 

cele aferente acestora, astfel încât cei care se instalează să se consolideze și să 

rămână în această activitate. 

Apoi, trebuie să consolidăm fermele. Suntem țara cu cele mai numeroase ferme. La 

noi sunt numărate la ferme și cele aproape 790.000 de gospodării sau ferme de 

subzistență. Va trebui, într-un proces accelerat, ca pe toți cei care doresc să devină 

ferme comerciale, ferme familiale care să reziste pe piață, să îi ajutăm ca până la 

finele anului 2027 să realizeze acest lucru. 

Practic, numărul fermelor va scădea, dar ele vor fi mult mai consolidate. Vor 

deveni ferme comerciale. Apoi, avem o problemă reală cu piața, inclusiv cu piața 

locală. Prea puțini dintre producători reușesc să își valorifice produsele pe piața 

locală. 

În general, există această problemă a asocierii celor mici, care nu reușesc 

întotdeauna să aibă putere de negociere, nici atunci când cumpără inputuri, nici 

când își vând producția, astfel încât să o vândă pe toată la prețuri avantajoase. 

Aici va trebui să stimulăm foarte mult. Stimulăm în continuare apariția 

cooperativelor și acordăm facilități pentru ca micii fermieri să intre în aceste 

cooperative și să își poată valorifica munca. 

Învățământul profesional este o prioritate. Este cunoscut faptul că forța de muncă 

responsabilă și calificată în agricultură, ca și în alte domenii, este un lucru foarte 

important și avem o serie de măsuri concrete pentru sprijinirea învățământul liceal 

și profesional dual într-un parteneriat cu autoritățile publice locale, dar și cu 

fermierii. 
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O parte din finanțarea pentru învățământul profesional o să o includem în 

Programul Național de Reziliență și Relansare, astfel încât să venim cu ceva în 

plus față de ceea ce primesc aceste școli de la Ministerul Educației. Ar fi multe 

priorități. Eu v-am enumerat numai câteva dintre ele. 

RFI: Planul Național de Reziliență includea, inițial, construirea de depozite pentru 

fermieri și pentru legumicultori și dezvoltarea sistemului de irigații. Vor rămâne 

aceste obiective în noul plan care are niște axe de dezvoltare? 

În al doilea rând, aș vrea să răspundeți și unei întrebări de actualitate. Agricultorii 

care au înregistrat pierderi din cauza secetei de anul trecut sunt îngrijorați de 

bugetul ministerului agriculturii. Include bugetul agriculturii și o zonă de 

despăgubiri? 

Adrian Oros: Să știți că și eu sunt foarte îngrijorat de bugetul agriculturii. Orice 

ministru responsabil cred că ar fi îngrijorat de bugetul ministerului. Nu este încă 

definitivat. El va fi atât cât este posibil.  

Eu le reamintesc fermierilor că și anul trecut am pornit inițial cu un buget mult mai 

mic, după care la fiecare rectificare am reușit să îl suplimentăm astfel încât să 

acoperim aproape toate nevoile pe care le-am avut, atât despăgubirile la secetă, cât 

și despăgubiri consistente, zic eu, pentru pierderile înregistrate din cauza evoluției 

covid. 

 Anul acesta vom porni exact cu bugetul pe care o să îl primim. Ideea este să îl 

drămuim cât mai bine, astfel ca banii alocați agriculturii să aibă efect. Legat de 

Programul Național de Redresare și Reziliență, noi avem două proiecte pe care le-

am lansat anul trecut, acelea de gestionare a apei. Aici nu discutăm despre irigații. 

Dacă discutăm despre irigații, ne trimite la Planul Național Strategic, la cele 21 de 

miliarde de euro. 

O strategie de gestionare a apei 

Eu am spus tot timpul că orice stat normal, când are o asemenea oportunitate, 

trebuie să aibă o strategie de gestionare a apei. Vreau să amintesc că, acum două 

săptămâni apa a fost listată la bursă. Acum două săptămâni, Istanbul a anunțat că 

mai are apă pentru 42 de zile și că zona Mării Negre, din care face parte Dobrogea, 

sudul Moldovei și nord-estul Olteniei, este într-un proces de deșertificare. 
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În ultimii 40 de ani, rezerva de apă din sol din acea zonă a scăzut constant. Anul 

trecut s-au văzut în mod negativ consecințele secetei pentru că nu a plouat aproape 

deloc. Trebuie să avem un sistem de gestionare a apei, astfel încât să reușim să 

captăm, să utilizăm fiecare picătură de apă pe care o avem la dispoziție, începând 

de la zăpada care se topește și până la toate apele de suprafață, să captăm această 

apă, să o transportăm cu pierderi cât mai mici, să o utilizăm folosind cât mai puțină 

și energie, respectiv, energie verde. 

Trebuie „îmbrăcat” acest program, împreună cu cei de la mediu care gestionează 

apa potabilă și apele reziduale, pentru a avea șanse să fie finanțat. Dacă discutăm 

doar despre irigații, nu avem nicio șansă să accesăm niciun ban pentru că aceste 

proiecte sunt incluse în Planul Național Strategic. Aceasta este concepția noastră. 

Așa scriem acest program de gestionare a apei. Celălalt program, care se referă la 

depozite, ne dă oportunitatea să construim o rețea de depozite.  

În țară sunt foarte multe depozite mai mici sau mai mari, fie ale producătorilor, fie 

ale procesatorilor, fie ale cooperativelor. Noi am dori să le legăm într-o rețea de 

depozite, de comercializare și de distribuție a produselor românești. 

Opt depozite regionale în care să fie păstrată rezerva națională 

Am văzut că există pe piață o cerere tot mai mare pentru produsele românești. Am 

vrut să creăm această rețea în jurul a opt depozite regionale, pe care să le construim 

din acești bani, cu dublu scop. Pe de o parte, în depozitele regionale să fie păstrată 

rezerva națională. Astfel putem atrage bani din reziliență. 

 Discutăm despre reziliență și despre securitatea alimentară. Pe de altă parte, aceste 

opt mari depozite, care vor fi centre logistice, să fie prinse în această rețea cu toate 

depozitele care sunt acum și care o să fie construite în viitor. 

Și în Planul Național Strategic și în acest program de doi ani de tranziție am prins 

sume consistente pentru tot ceea ce înseamnă depozitare și procesare. Așa am 

gândit cele două proiecte. Dar, în Programul Național de Redresare și Reziliență 

vrem să introducem și proiecte mai mici. De exemplu, cele legate de dezvoltarea 

cooperativelor și apariția lor, deci finanțarea apariției cooperativelor, și 

învățământul profesional. 
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Mergem și cu proiecte mai mici. Banii aceștia trebuie cheltuiți până în 2026. Ideea 

este ca toate proiectele gândite să fie finalizate până în august 2026, altfel banii se 

pierd. 

RFI: O întrebare care vine din audiența noastră, din public. Credeți că va fi nevoie 

de asistența Uniunii Europene pentru elaborarea unor proiecte care să aibă legătură 

și să fie în concordanță cu normele de mediu și normele digitale? 

Această întrebare se referă la Planul Național de Redresare și Reziliență. Veți 

merge și pe asistența Uniunii Europene sau veți rezolva și veți crea proiectele în 

interior, inclusiv în dialog cu organizațiile profesionale? 

Adrian Oros: Noi lucrăm și acum în consultare cu Comisia Europeană.  

Avem proiecte în derulare cu Banca Mondială ca să fundamentăm ceea ce noi 

dorim să prindem în Planul Național Strategic, dar și în Programul Național de 

Relansare și Reziliență. Erau niște proiecte pe care le-am găsit în curs de 

desfășurare și ne-am concentrat exact pe nevoile pe care le aveam atunci când 

elaboram aceste acte. 

Speranța noastră este ca toți banii, fie că vin din PNS, fie că vin din PNRR să îi 

putem absorbi. Proiectele nu trebuie să se suprapună deloc. Trebuie să aibă doar 

complementaritate. Aici trebuie să avem grijă ca gândirea pentru Programul 

Național Strategic să nu se suprapună deloc cu Programul Național de Reziliență și 

Relansare, astfel încât să putem atrage toți banii. 

În primul rând trebuie să ne bazăm pe banii pe care îi putem atrage atât din PNRR, 

cât și din PNS. Banii de la buget vor fi atâția câți sunt. Este o perioadă grea. Este 

un an greu cu consecințe economice, iar banii de la buget sunt atâți câți sunt. 

Licee agricole doar cu numele 

RFI: Mai am o ultimă întrebare. De ce limităm sau limitează ministerul sprijinirea 

învățământului până la nivel liceal? Există o gândire care ar putea să meargă și în 

direcția sprijinirii  învățământului universitar sau deocamdată, nu? 

Adrian Oros: Noi nu limităm. Anul trecut am găsit aici un ordin prin care 

ministerul cofinanța învățământul agricol. Sumele sunt infime. Niciodată banii nu 

vor ajunge. 
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 Este iluzoriu să crezi că vei avea bani să dotezi laboratoare, ferme și fabrici de 

procesare doar în scop didactic, în scop demonstrativ, când peste tot în Europa 

acest lucru se face prin parteneriat dual, în care elevul, studentul, se duce într-o 

fermă, într-o fabrică de procesare și lucrează pe facilități din 2020, nu din anul 

1965, fără ca statul să cheltuiască nimic. 

Statul trebuie doar să ofere, și oferă, facilități celor care vin în acest contract. Statul 

trebuie să facă doar învățământ, doar partea teoretică. Tot ceea ce înseamnă 

pregătire practică se poate face la agentul economic. Trebuie să fie o relație corectă 

între agentul economic și sistemul de învățământ. 

Cei din sistemul de învățământ trebuie să vrea să meargă în fabrici și ferme. Anul 

acesta, am constatat că foarte multe licee nu au dorit să facă acest pas. Sunt foarte 

multe licee care poartă doar numele de liceu agricol, dar în timp, în ultimii 30 de 

ani, și-au pierdut această tradiție. 

Nici profesorii, dar nici elevii sau autoritățile publice locale nu mai au interes 

pentru acest tip de pregătire. Trebuie reînviat cumva acest interes. Ministerul 

Agriculturii vine doar să pună umărul pe lângă Ministerul Educației, care are 

principala sarcină. 

Toți cei din învățământul agricol care fac pasul către acest tip de învățământ dual, 

care este prolific și are rezultate pozitive în Europa, vor fi ajutați de Ministerul 

Agriculturii. Noi vrem să îi ajutăm pe cei care doresc să fie ajutați, nu doar să 

bifăm. 

(Sursa: rfi.ro) 

  

  Ministerul Educației: 23 de județe plus București deschid miercuri centrele 

de vaccinare pentru profesori 

Miercuri vor fi deschise centrele de vaccinare prioritară pentru cadrele didactice în 

23 de județe și în municipiul București, urmând ca joi, vineri și luni să se deschidă 

în restul țării. Programarea se va face după o altă modalitate, nu în platforma 

informatică - unitățile de învățământ vor face liste cu personalul care dorește să se 

vaccineze, listele vor fi transmise către inspectorate, iar de acolo către DSP-uri.  
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Autoritățile se așteaptă ca în jur de 60.000 de angajați din învățământ să se 

vaccineze. În jur de 42.000 de angajați din domeniu s-au vaccinat deja, până în 

acest moment. 

 

Deschiderea centrelor: 

23 de județe (inclusiv Bucureștiul) - mâine, 24 februarie 

14 județe deschid joi, 25 februarie 

2 județe deschid vineri, 26 februarie 

3 județe deschid luni, 1 martie 

 

In București, RomExpo va fi locație comună universitar-preuniversitar. 

 

„Avem 42 de locații pentru învățâmânt preuniversitar (în 41 județe+București), la 

care se adaugă 20 de locații pentru învățământ universitar”, a precizat ministrul 

educației Sorin Cîmpeanu. 

 

În această etapă vor fi vaccinați toți angajații din creșe și grădinițe, însă doar 

cadrele didactice pentru învățământul primar, gimnazial, liceal și universitar. 

 

Medicul Valeriu Gheorghiță, președintele Comitetului Național de Coordonare a 

Activităților privind Vaccinarea, a anunțat marți că procesul de vaccinare pentru 

angajații din învățământ începe mâine, 24 februarie, iar până pe 10 martie, cadrele 

didactice care doresc ar urma să fie vaccinate cu prima doză. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Virgil Popescu: Proiectul centralei de la Iernut a fost un eșec total al 

vechilor conduceri ale Romgaz 

Proiectul Romgaz privind construirea centralei termoelectrice, pe gaze, de la 

Iernut, a fost un eșec total, a declarat marți ministrul energiei, Virgil Popescu. 

Acesta consideră că vinovată este vechea conducere a Romgaz. Reamintim că 

directorul general al Romgaz, Constantin Adrian Volintiru, a fost demis în luna 

ianuarie, după ce Romgaz a rămas fără constructor pentru centrala Iernut. 
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Contractul de construire, semnat în 2016, a fost controversat încă de la început, în 

condițiile în care firmele implicate nu prezentau încredere. 

 

"Acolo a fost un eşec total al vechilor conduceri ale Romgaz, care s-au mulţumit să 

zică că avem un contract la cheie şi este responsabilitatea firmei constructoare să 

dea contractul la cheie. Uite că firma constructoare a dat greş şi ce facem? Trebuie 

să reluăm lucrările, să finalizăm până la sfârşitul anului această investiţie, care este 

absolut necesară", a declarat Virgil Popescu, la o conferință pe teme energetice, 

citat de Agerpres. 

Potrivit acestuia, "managerii din Romgaz au preferat să stea şi să meargă compania 

din extracţia de gaze şi vânzarea gazelor". Ministrul consideră că era obligatoriu ca 

Romgaz să fi angajat un contractor independent care să supravegheze lucrările şi să 

sesizeze eventuale abateri. 

Contractul de 300 de milioane de euro pentru realizarea centralei electrice pe gaze 

de la Iernut, de 430 MW, a fost semnat în urmă cu patru ani cu asocierea formată 

din Duro Felguera şi Romelectro. În cursul anului trecut au apărut neînțelegeri cu 

constructorii, care voiau mai mulți bani, pe motiv că ar fi crescut costurile. 

HotNews.ro a arătat încă de acum patru ani că este un contract controversat. Încă 

din momentul semnării contractului, 31 octombrie 2016, au apărut unele semne de 

întrebare. HotNews.ro a arătat la momentul semnării că Duro Felguera era 

investigată în Spania într-un caz de corupție, care se întindea până în Venezuela. 

Romelectro este o companie abonată la contractele mari cu societăți energetice de 

stat. 

Comisia de evaluare a Romgaz a transmis către HotNews.ro, în 2016 după 

semnarea contractului, că nu a avut cunoștință despre faptul că Duro Felguera este 

investigată în Spania pentru spalare de bani și dare de mită. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Ce autostrăzi și drumuri expres vom avea anul acesta. Ce se întâmplă cu 

Sibiu-Pitești, Autostrada Moldovei și cea de pe Valea Prahovei 

Ministrul Transporturilor, Cătălin Drulă, a anunțat marți, la DigiFM, care sunt 

tronsoanele de austostradă și de drum expres care vor fi date în folosință în 2021. 

Ministrul spune că până la finalul anului se va putea circula pe un drum nou și la 

ieșirea din țară prin Vama Giurgiu-Ruse. 

Potrivit ministrului Transporturilor, în 2021 vor fi dați în folosință 25 de km de 

autostradă între Sebeș și Turda, o lucrare începută în 2015, dar și 40 de km din 

drumul expres Craiova-Pitești. 

Autostrăzi și drumuri expres pe care vom circula în 2021 

„În folosință în 2021 ar trebui să fie Sebeș -Turda, 25 de km, nu e o mândrie, 

lucrare a început în 2015 trebuia să fie finalizată în 2 ani. 

Avem Craiova - Pitești, un tronson de 40 de km care reprezintă și varianta 

ocolitoare la Balș și Slatina. Sunt două puncte importante. Este vorba de lotul doi. 

Ieri am emis și autorizația de construire pentru primul sector de 17 km de la 

Craiova la Balș. Lotul unu ar putea fi gata anul viitor. 

Lotul 3 e semnat cu același constructor de pe lotul doi care e foarte ambițios și a și 

livrat. Lotul patru a fost în proceduri de contestații. Se trimite din nou câștigătorul 

și se semnează contractul. 

Mai avem un sector din autostrada A3 Transilvania, la Târgu Mureș sunt 10 km, 

sector care va fi finalizat anul acesta. 

Varianta de ocolire Satu Mare care este la profil de drum expres pe o porțiune de 

12 km. 

Mai avem o serie de proiecte mai mici care se finalizează anul acesta. 

Un proiect de care sunt mândru, la intrarea dinspre Bulgaria la Vama Giurgiu, un 

drum expres de 6 km care ocolește Giurgiu și ne scoate pe DN5. Un drum cu 4 

benzi realizat din beton. Soluția din beton a dat greș în anii 90, însă acum este altă 

tehnologie.  
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Lucrează o firmă austriacă care a mai lucrat în România pentru piste de aeroport 

din beton. Scăpăm de acea rușine când ieșim din vamă. Era ca pe Marte”, a 

declarat ministrul Transporturilor la emisiunea „Omul potrivit”, de la DigiFM. 

Când va fi gata autostrada spre Moldova 

Cătălin Drulă spune că până în anul 2024 ar putea fi gata lucrările la autostrada A7 

care ar urma să lege Ploieștiul de Pașcani. 

„Pentru autostrada A7 avem totul făcut, inculsiv proiectul tehnic. Îi dăm 

constructorului doar schițele. Nu mai pasezi acea responsabilitate. 

În mai se lansează la licitație de execuție până la Buzău, Ploiești-Buzău. 

După 3 luni urmează Buzău-Focșani, după 2-3 luni urmează Focșani-Bacău și sper 

să intre tot anul asta Bacău-Pașcani. 

Acum vom vedea cât durează o licitație în România. În ultimii ani s-au mișcat mai 

repede. Există eforturi să mai eficientizăm partea de achiziții. 

Aș vrea anul acesta să încheiem contractele efectiv. Lucrările ar trebui să dureze în 

zona mai ușoară doi ani, în unele se duc spre doi ani și jumătate. 

Până în 2024 ar trebui să avem mare parte din această autostradă gata, dacă nu 

chiar pe toată. 

În afară de A7 lucrăm și pe A8 să scoatem capetele autostrăzii la licitație. Să dăm 

drumul la capătul dinspre Târgu Mureș și cel dinspre Târgu Neamț.”, a declarat 

ministrul Transporturilor. 

Autostrada de pe Valea Prahovei, la stadiul de proiect tehnic 

Ministrul Cătălin Drulă a anunțat că a fost semnat contractul pentru proiectul 

tehnic al autostrăzii care ar trebui să traverseze Valea Prahovei. Acesta spune însă 

că doar această etapă ar urma să dureze doi ani și jumătate. 

„Am semnat contractul pentru proiectul tehnic Ploiești - Brașov. Sper să livreze un 

material de calitate. Este același care face A7 de la Ploiești la Bacău. Am discutat 

să se concentreze pe un traseu modern în zona critică cu un tunel de 4 km la 

Bușteni, cu tunel de 2 km la Sinaia.  
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Cred că varianta cu tuneluri este cea care ar ajuta și turismul. I-am rugat să ne 

predea zone de documentație mai repede, de exemplu la Comarnic. 

Nu o să dureze câteva luni. Termenul contractual pentru documentație este de 2 ani 

și jumatate. Sper ca pe anumite sectoare să fie gata mai repede. Sunt interesate 

firme mari din Europa pentru acest proiect. Stabilind exact traseul poți obține un 

preț mult mai bun.”, a declarat ministrul. 

Ce se întâmplă cu autostrada Sibiu-Pitești 

Termenul optimist pentru finalizarea autostrăzii Sibiu-Pitești este de 5 ani, spune 

ministrul, care precizează că unele tronsoane ar putea fi date în circulație mai 

repede. 

„Sibiu-Boița va fi gata la finalul anului viitor. La Pitești-Curtea de Argeș, lotul 

cinci, e semnat contractul cu o firmă italiană, într-o lună, maxim două, încep 

lucrările acolo. 

Tronsonul patru, mai dificil, de la Curtea de Argeș la Tigveni, acolo au tot fost 

contestații, înțeleg că în 2-3 zile se dă câștigătorul din nou, vedem dacă mai sunt 

contestații, vom vedea când semnăm contractul. Acolo este un tunel mare, o 

lucrare grea. 

De la Tigveni până la Boița, această zonă cu adevărat critică, sunt loturile doi și 

trei. Lotul doi este mai greu pentru că e Defileul Oltului cu multe tuneluri, trei e 

greu pentru că este terenul instabil. 

Sunt proceduri de licitație lansate. Sunt 15 companii interesate. Se va alege o listă 

scurtă din care se aleg 5-6 firme care merg în licitarea finală. 

Va fi cel mai greu proiect din România. Este un termen optimis să fie gata în 5 ani, 

unele tronsoane vor fi gata mai repede.”, a declarat Cătălin Drulă. 

(Sursa: Digi 24) 
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 Florin Cîțu continuă numirile și demiterile la nivelul secretarilor de stat: 

Rocadă între două femei la ministerul lui Cristian Ghinea 

Csilla Hegedus a fost numită în funcţia de secretar de stat la Ministerul Investiţiilor 

şi Proiectelor Europene printr-o decizie a prim-ministrului Florin Cîţu publicată, 

marţi, în Monitorul Oficial. 

Printr-o altă decizie a şefului Executivului, Liliana Anghel a fost eliberată din 

funcţia de secretar de stat la Ministerul Investiţiilor şi Proiectelor Europene. 

"Este oficial! De astăzi sunt secretar de stat la Ministerul Investiţiilor şi Proiectelor 

Europene", a anunţat Hegedüs Csilla, pe Facebook. 

Ea a menţionat că a câştigat primul proiect european acum 17 ani, iar din aceste 

finanţări organizează până în prezent evenimente culturale la castelul Bánffy din 

Bonţida. 

"Lucrez de 15 ani cu Comisia Europeană. Am acceptat numirea mea ca şi secretar 

de stat la Ministerul Investiţiilor şi Proiectelor Europene deoarece vreau să  

muncesc pentru schimbare: vreau ca în ţară să avem locuri de muncă noi, locuri de 

muncă bine plătite, să avem drumuri bune, şcoli dotate corespunzător, să avem 

spitale moderne, bisericile, castelele, monumentele istorice să fie reabilitate, să 

avem condiţii de secolul 21", a adăugat Hegedüs. 

Ea a arătat că vrea să contribuie la schimbare inclusiv prin modelarea Planului 

Naţional de Redresare şi Rezilienţă, "ce aduce României perspectiva modernizării 

şi a schimbărilor profunde". 

"În paralel cu cadrul financiar multianual (CFM) al UE pentru perioada 2021-2027, 

voi depune toate eforturile pentru a transforma acestea în instrumente care pot 

produce schimbări majore", a afirmat Hegedüs Csilla, adăugând: "Am venit aici 

din dorinţa de a munci, deci vă asigur că voi munci". 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Nicuşor Dan: Am demarat procedurile de reabilitare a 40 de kilometri de 

conductă din reţeaua de termoficare a Capitalei 

Primarul Capitalei, Nicuşor Dan, a anunţat începerea procedurilor de reabilitare a 

40 de kilometri de conductă din reţeaua de termoficare a Bucureştiului, care se 

adaugă tronsonului de 13 kilometri la care Compania Energetica a început deja 

lucrările. 

"Am demarat ieri procedurile legale pentru reabilitarea a 40 de kilometri de 

conductă din reţeaua de termoficare a Capitalei. Aceştia se adaugă tronsonului de 

13 kilometri pe care Compania Energetica a început lucrările la începutul lunii. 

Primăria Municipiului Bucureşti a publicat în consultare în SEAP caietele de 

sarcini aferente execuţiei a patru tronsoane, cu un total de 40 kilometri. E vorba 

despre tronsoanele CB 4 - CO5 (cu o lungime de 8 kilometri, cod MC1013812), 

CM 43 - CO 2 (cu o lungime de 9 kilometri, cod MC1013811), C 15/20 - CS 12 

(cu o lungime de 11 kilometri, acelaşi cod MC1013811) şi CM 11- CP3 - CV5/4 

(cu o lungime de 12 kilometri, cod MC1013810)", a scris edilul, marţi, pe 

Facebook. 

El a precizat că Primăria aşteaptă până pe 8 aprilie propunerile companiilor de pe 

piaţă, iar imediat va începe procedura efectivă de achiziţie. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Comisia Europeana a aprobat un ajutor de 254 de milioane de euro pentru 

reabilitarea sistemului de termoficare din Bucuresti 

Comisia Europeana a aprobat, in temeiul normelor UE privind ajutoarele de stat, 

planurile Romaniei de a sprijini modernizarea sistemului de termoficare al 

municipiului Bucuresti. Masura de ajutor este in valoare de 254 de milioane euro, 

echivalentul a 1.208 miliarde lei, finantata prin intermediul 

fondurilor structurale ale Uniunii Europene, transmite institutia, intr-un comunicat 

de presa. 

 

 

https://ziare.com/fonduri/structurale/
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"Aceasta masura de ajutor in valoare de 254 de milioane EUR, finantata prin 

intermediul fondurilor structurale ale UE, va ajuta Romania sa isi atinga 

obiectivele in materie de eficienta energetica si va contribui la reducerea emisiilor 

de gaze cu efect de sera si de alti poluanti, fara a denatura in mod nejustificat 

concurenta", vicepresedinta executiva Margrethe Vestager, responsabila cu politica 

in domeniul concurentei. 

 

Romania a prezentat Comisiei planul de a acorda un ajutor public in valoare de 

aproximativ 254 de milioane euro (1.208 miliarde lei) pentru reabilitarea retelei de 

distributie (in special a conductelor prin care apa calda ajunge in principalele 

puncte de distributie) a sistemului de termoficare din zona urbana Bucuresti. 

Sprijinul preconizat va fi acordat sub forma unui grant direct finantat din fondurile 

structurale ale UE gestionate de Romania, mai arata sursa citata. 

 

Ca marime, sistemul de termoficare din Bucuresti este primul din UE si al doilea 

din lume, deservind 1,2 milioane de locuitori prin circa 940 km de conducte 

termice pentru sistemul de transport si 2.800 km de conducte pentru sistemul de 

distributie. 

 

Reabilitarea sistemului de termoficare a municipiului Bucuresti va consta in 

inlocuirea unor sectiuni ale principalelor conducte de transport al apei calde, 

reprezentand aproximativ 10 % din lungimea totala a retelei. Aceasta investitie va 

reduce pierderile de caldura si de apa, precum si alte tipuri de pierderi, generand 

costuri mai mici de intretinere a retelei. Prin urmare, masura va contribui la 

economii de energie si la reducerea emisiilor de gaze cu efect de sera si de alti 

poluanti. 

 

Astfel cum au demonstrat autoritatile romane, in pofida reducerii cu aproximativ 

10% a costurilor de exploatare, functionarea generala a sistemului de termoficare 

nu va genera venituri suficiente pentru a acoperi costul aferent acestor investitii. 

Prin urmare, fara sprijin public, proiectul nu ar fi viabil din punct de vedere 

financiar. Pentru a acoperi deficitul de finantare al proiectului este necesar acest 

grant din fondurile structurale ale UE. 

 

 

https://ziare.com/politica/stiri-politice/nicusor-dan-va-desfiinta-companiile-municipale-1663194
https://ziare.com/fonduri/finantare/
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Potrivit sursei mentionate, normele UE in domeniul ajutoarelor de stat permit 

statelor membre sa acorde sprijin pentru instalatiile de productie si retelele de 

distributie a energiei termice, sub rezerva indeplinirii anumitor conditii stabilite in 

Orientarile Comisiei din 2014 privind ajutoarele de stat pentru protectia mediului si 

energie. 

In special, orientarile prevad ca, pentru a fi considerate compatibile cu normele UE 

privind ajutoarele de stat, proiectele trebuie sa indeplineasca criteriile legate de 

asigurarea "incalzirii centralizate eficiente" stabilite in Directiva privind eficienta 

energetica. 

 

Intrucat caldura introdusa in sistem provine in proportie de aproximativ 80 % din 

instalatii de cogenerare, Comisia a constatat ca sistemul de termoficare din 

Bucuresti este un sistem eficient de termoficare si racire centralizata, astfel cum 

este definit acest concept in Directiva privind eficienta energetica. 

 

De asemenea, Comisia a constatat ca masura este necesara - intrucat proiectul nu ar 

putea fi realizat fara sprijin public - si proportionala - deoarece proiectul va oferi o 

rata de rentabilitate rezonabila. 

 

Pe aceasta baza, Comisia Europeana a concluzionat ca masura nu denatureaza 

concurenta si este conforma cu normele UE privind ajutoarele de stat, in special 

datorita reducerii emisiilor de gaze cu efect de sera si de alti poluanti si a 

imbunatatirii eficientei energetice a sistemului de termoficare. 

 

"Versiunea neconfidentiala a deciziei (cu numarul de caz SA.57425) va fi 

disponibila in Registrul ajutoarelor de stat, pe site-ul web al Comisiei privind 

concurenta, de indata ce vor fi fost solutionate eventualele probleme legate de 

confidentialitate. 

 

Buletinul informativ electronic State Aid Weekly e-News contine lista deciziilor 

referitoare la ajutoare de stat publicate recent pe internet si in Jurnalul Oficial", mai 

arata comunicatul de presa. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/politica/stiri-politice/nicusor-dan-cere-suspendarea-puz-urilor-pentru-2-ani-1663610
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 Gheorghiu: Proiecte din programul Timişoara - Capitală Europeană, 

finanţate de Ministerul Culturii - gestionate prin AFCN 

Proiecte culturale din cadrul programului Timişoara - Capitală Europeană a 

Culturii 2023, finanţate de Ministerul Culturii, vor fi gestionate de către 

Administraţia Fondului Cultural Naţional (AFCN), a anunţat marţi ministrul 

Bogdan Gheorghiu, într-o postare pe Facebook. 

 

"Trebuie să ne adaptăm şi să venim cu soluţii concrete pentru #Timişoara2023- 

Timişoara Capitală Europeană a Culturii 2023, care să ajute operatorii culturali şi 

să nu mai creeze blocaje, aşa cum s-a întâmplat în trecut", a precizat Gheorghiu, 

după o nouă întrevedere cu preşedintele Consiliului Judeţean Timiş, Alin Nica, şi 

primarul Municipiului Timişoara, Dominic Fritz, în vederea dezvoltării 

programului Timişoara - Capitală Europeană a Culturii 2023. 

 

Potrivit sursei citate, după aprobarea bugetului, suma de 60 de milioane de lei va fi 

alocată proiectelor de investiţii prevăzute în OUG 42/2019 cu modificările şi 

completările ulterioare. 

 

"Proiecte culturale pe care Ministerul Culturii le va finanţa, în baza dialogului cu 

celelalte două instituţii, vor fi gestionate de către Administraţia Fondului Cultural 

Naţional (AFCN). Pentru ca instrumentele să fie eficiente, Ministerul Culturii 

lucrează acum la modificarea legislaţiei în vigoare", mai informează sursa citată.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ce industrii angajează în 2021: Nouă companii din industria de outsourcing 

vor crea 1.850 de noi locuri de muncă. „Am angajat şi din oraşe mai mici din 

România, este o iniţiativă nouă, nu are mai mult de trei luni de zile.“ 

„Pentru 2021 estimăm o creştere cu 20% a numărului de angajaţi şi continuăm să 

căutăm vorbitori avansaţi de limbi străine precum germană, franceză, italiană, 

spaniolă sau limbi nordice, dar care să aibă în acelaşi timp şi un minim background 

tehnic.“ 

https://www.facebook.com/PNLGheorghiuBogdan/posts/278470656959047
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Companiile din industria de outsourcing din România nu au fost afectate foarte 

mult de pandemia globală de COVID-19, iar în 2021 organizaţiile din această 

industrie plănuiesc să continue recrutările. Astfel, ZF a obţinut răspunsuri de la 

nouă companii cu activităţi de outsourcing care vor recruta, cumulat, circa 1.850 de 

angajaţi în 2021. 

Computer Generated Solutions România (CGS), furnizor de servicii de outsourcing 

de pe piaţa locală, subsidiara locală a companiei americane cu acelaşi nume, are în 

plan să îşi crească echipa cu 400-500 de persoane, iar acest număr ar putea evolua 

până la 1.500 de persoane, spune Vladimir Sterescu, country manager, CGS 

România. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Frans Timmermans: Sper ca Romania va veni in curand cu un plan de 

renuntare totala la carbune; aceasta resursa nu are niciun viitor 

Romania ar trebui sa vina in curand cu un plan de renuntare totala la utilizarea 

carbunelui pentru a produce energie, intrucat aceasta resursa nu are niciun viitor,  

a declarat marti, 23 februarie, Frans Timmermans, prim-vicepresedinte al Comisiei 

Europene, in cadrul unei conferinte de specialitate. 

 

"Trebuie sa fiu brutal de sincer: carbunele nu are niciun viitor. De ce industria 

europeana de carbune are probleme? Din cauze pur economice, pentru ca nu mai 

exista cerere pentru carbune. Se scufunda. S-au dat subventii de miliarde si 

miliarde care ar fi putut fi folosite mai bine pentru a crea un viitor pentru oamenii 

care lucreaza azi in industria miniera. Daca adaugam la asta si amprenta de carbon 

a carbunelui, trebuie sa fim sinceri sa spunem ca nu exista un viitor al carbunelui", 

a aratat oficialul european. 

 

Dar exista un viitor pentru oamenii care lucreaza acum in aceasta industrie, a 

continuat el. 

 

 

https://ziare.com/frans-timmermans/
https://ziare.com/stiri/eveniment/activitatea-minelor-din-valea-jiului-revine-la-normal-primul-tren-cu-carbune-marti-la-mintia-1663766
https://ziare.com/stiri/eveniment/activitatea-minelor-din-valea-jiului-revine-la-normal-primul-tren-cu-carbune-marti-la-mintia-1663766
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"Trebuie sa spunem clar acest lucru si sa mobilizam mecanismul de tranzitie justa 

pentru a fi siguri ca regiunile miniere se redefinesc, ca vor exista noi posibilitati 

acolo", a precizat Timmermans. 

 

"Sper ca Romania va veni in curand cu un plan de renuntare totala la carbune si 

modul cum sa faca asta si va asigur ca noi, la Comisia Europeana, vom fi de partea 

Romaniei pentru a putea face ca acest lucru sa se intample", a completat el. 

 

Potrivit acestuia, in unele state membre, printre care si Romania, sa treci de la 

situatia actuala, cand carbunele si lemnul predomina ca resurse de producere a 

energiei, la o situatie bazata pe surse regenerabile, este nevoie de gaze naturale ca 

resursa de tranzitie. 

Timmermans: Este vorba de o tranzitie, nu de o situatie definitiva 

"Dar este vorba doar de o tranzitie, nu de o situatie definitiva. Deci cum puteti face 

ca infrastructura de gaze sa fie potrivita si pentru perioada de dupa? Prin orientarea 

catre alte surse, precum hidrogenul, care poate folosi infrastructura de gaze 

existenta si modificata. Hidrogenul este energia viitorului, inclusiv pentru 

Romania", a aratat Timmermans. 

 

El a recomandat Romaniei sa utilizeze Fondul de Recuperare pentru a investi 

masiv in energia regenerabila. 

 

"Oricum, Romania are o capacitate foarte mare de energie eoliana terestra si un 

mare potential eolian offshore, la fel si in energia solara. Cred ca este foarte 

important sa investiti in aceste directii. Iar gazul sa fie de tranzitie, nu o situatie 

permanenta", a subliniat vicepresedintele Comisiei Europene. 

 

Intrebat modelul carei tari ar putea sa-l urmeze Romania in privinta renuntarii la 

carbune, el a indicat Grecia. 

 

"Grecia s-a miscat cel mai repede. Are mine de lignit si va renunta la ele in 

urmatorii ani, deci foarte repede. Noi vom fi alaturi de Grecia, care va investi in 

regenerabile. La fel, Germania are un plan bun de renuntare la carbune, cel mai 

tarziu in 2038.  

https://ziare.com/economie/infrastructura/
https://ziare.com/economie/stiri-economice/saracia-minerilor-1663673
https://ziare.com/economie/stiri-economice/saracia-minerilor-1663673
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As sugera oficialilor romani sa se uite pe acordurile agreate in Germania, pentru ca 

nu implica doar autoritatile publice si industria carbunelui, ci si asociatiile 

comerciale si alti jucatori, autoritati locale, pentru a crea un plan realistic de 

renuntare la carbune, cu planuri sociale pentru companii si cu planuri de reprofilare 

a regiunilor", a precizat oficialul european, la conferinta ZF Power Summit. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Comisia Europeană a cerut Germaniei și altor cinci state să relaxeze 

restricțiile la frontiere și să explice deciziile lor unilaterale. Acuză că acestea 

au afectat fluxul de mărfuri. 

Măsurile unilaterale ale țărilor membre UE, pentru a combate răspândirea noilor 

variante de coronavirus, au perturbat fluxul de mărfuri în cadrul pieței unice a celor 

27 de națiuni și riscă să închidă părți ale frontierei franco-germane, a acuzat 

Comisia. Comisia Europeană caută o abordare coordonată a acțiunilor de la 

frontieră între statele UE, iar de aceeea a acordat Belgiei, Danemarcei, Finlandei, 

Germaniei, Ungariei și Suediei 10 zile pentru a justifica restricțiile impuse 

unilateral.  

Comisarul pentru justiție Didier Reynders a spus că acestea “au mers prea 

departe” cu deciziile prin care au restabilit controalele la frontieră. Ministrul 

Michael Roth a apărat acțiunile Berlinului, motivând că protecția cetățenilor este 

primordială. Pe de altă parte, președintele Emmanuel Macron spune că frontierele 

interne dintre țările UE ar trebui să rămână deschise. 

Liderii UE dezbate joi și vineri problema restricțiilor și abordarea care trebuie 

urmată la nivelul blocului comunitar. Într-un draft văzut de Reuters se arată că 

țările sunt de acord că călătoriile neesențiale în bloc trebuie să rămână 

restricționate, deoarece riscul rămâne ridicat. Cancelarul austriac Sebastian Kurz a 

solicitat “standarde comune pentru călătorii și transportul de mărfuri în UE pentru 

a asigura funcționarea pieței unice”. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Rata inflației a urcat la 1,2% în Uniunea Europeană 

Inflația anuală a Uniunii Europene a fost de 1,2% în ianuarie 2021, în creștere de la 

0,3% în decembrie, iar în zone euro indicatorul a fost 0,9%, față de -0,3% în 

decembrie, anunță Eurostat. 

Cele mai mici rate anuale s-au înregistrat în Grecia (-2,4%), Slovenia (-0,9%) și 

Cipru (-0,8%), potrivit mediafax.ro. 

Cel mai ridicate niveluri ale ratele anuale au fost înregistrate în Polonia (3,6%), 

Ungaria (2,9%) și Cehia (2,2%) și România (2%). 

Comparativ cu decembrie, inflația anuală a scăzut în trei state membre, a rămas 

stabilă în șase și a crescut în optsprezece. 

În ianuarie, cea mai mare contribuție la rata anuală a inflației din zona euro a venit 

de la servicii (+0,65 puncte procentuale, pp), urmate de bunuri industriale 

neenergetice (+0,37 pp), alimente, alcool și tutun (+0,30 pp) și energie (-0,41 pp). 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Șefa FMI, către guverne: 'Vă rog, cheltuiți. Cheltuiți cât de mult puteți și pe 

urmă mai cheltuiți puțin' 

Guvernele din întreaga lume ar trebui să cheltuiască mai mult pentru a-și revitaliza 

economiile, a spus șefa FMI, Kristalina Georgieva, la un forum economic din 

Rusia, citată de Reuters. 

„Vă rog, cheltuiți!”, a fost îndemnul directoarei generale a FMI. Georgieva a spus 

că deși este neobișnuit pentru Fondul Monetar Internațional să facă o asemenea 

recomandare, totuși aceasta este momentan calea. „Cheltuiți cât de mult puteți și pe 

urmă mai cheltuiți puțin”, a continuat ea. 

Șefa FMI a precizat că în actualul context pandemic, în care s-au introdus restricții 

pentru afaceri și clienții lor, economiile trebuie ajutate să nu se prăbușească. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/kristalina-georgieva_3387.html
https://www.reuters.com/article/russia-imf/update-1-spend-as-much-as-you-can-imf-head-urges-governments-worldwide-idinl1n2jq1fa

